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سخنگوي وزارت خارجه: هرگز بر سر منافع مردم وكشور سازش نخواهيم كرد

سخنگوي وزارت خارجه با اشاره به طرح تحريمهاي جديد در کنگره آمريکا عليه ايران، تاكيد كرد: بر سر منافع مردم و

کشور سازش نخواهيم کرد و در صورت تصويب نهايي اين طرحها، گزينههايي که روي ميز داريم را به طور حتم اجرايي

مي کنيم.

سخنگوي وزارت خارجه با اشاره به طرح تحريمهاي جديد در کنگره آمريکا عليه ايران، تاكيد كرد: بر سر منافع مردم و کشور
سازش نخواهيم کرد و در صورت تصويب نهايي اين طرحها، گزينههايي که روي ميز داريم را به طور حتم اجرايي مي کنيم.

به گزارش خبرنگارمابهرام قاسمي در نشست مطبوعاتي با خبرنگاران درباره واكنش ايران به تصويب طرح ممنوعيت فروش
هواپيماي مسافربري به ايران در مجلس آمريکا، افزود: آنچه در مجلس نمايندگان يا کنگره آمريکا به طور لوايحي تنظيم و
تصويب مي شود، کم نيست؛ بخشي به مشکلات درون سيستمي،اختلافهاي هيات حاکمه آمريکا و تضارب آرا و تقابل احزاب
برمي گردد که در اين لوايح يا در مصاحبهها، اعلام نظرات و اتخاذ مواضع انتخاباتي خود را نشان مي دهد.وي گفت: در يک
سال گذشته بيش از 60 لايحه در کنگره آمريکا تصويب شده است که هر کدام مي تواند در مغايرت با برجام قرار گيرد يا نگيرد
اما تا زماني که مراحل قانوني خود را طي نکند،هيچ کدام از آنها ضمانت اجرايي ندارند.سخنگوي وزارت خارجه تاكيد كرد: اگر
اين مراحل را طي كند و به عنوان قانون به تصويب سنا و رئيس جمهوري آمريکا برسد، آنچه را که درباره تمامي اينها

بدعهديها و به ترتيب روي ميز چيدهايم به طور حتم اجرا مي کنيم و منتظر گام بعدي آنها نمي مانيم.

قاسمي گفت: وقتي ما بر تعهدات خود باقي هستيم، آنها هم تعهدات خود را رعايت کنند. لذا جاي نگراني وجود ندارد و
همانگونه که در زمان مناسب با تيزبيني و هوشياري در مذاکرات مفصل و کارشناسي خود توانستيم به يک تفاهم برسيم در زمان

لازم ديگر هم مي توانيم تصميمات مقتضي که منافع ملي، منافع مردم و ايران عزيز را در بگيرد، اجرا و آنها را عملي کنيم.

وي تاکيد کرد: ما در حال رصد هستيم. آنها را هنوز جدي نمي گيريم چون در مرحله کنگره است اما اگر بخواهد اين مباحث
جدي شود با آنها برخورد لازم و اساسي انجام مي گيرد.در واقع صبر ميکنيم و شرايط را ميسنجيم و اگر مشاهده کرديم که روند

اين تحولات مغاير با برجام و منافع ملي ما باشد به شکل مقتضي برخورد ميکنيم.

سخنگوي وزارت امور خارجه افزود: در مواضع کلاني که توسط مقامات عالي نظام و به ويژه رهبر معظم انقلاب گرفته شده است،
خط مشي کلي نظام در اين گونه موارد مشخص است و ما بر سر منافع مردم و منافع کشور سازش نخواهيم کرد.قاسمي تاكيد
کرد: همانگونه که تاکنون ايستادگي نشان داده ايم، آمادگي داريم در آينده هم بر منافع و منزلت خود در جايگاه واقعي بمانيم و

از کيان کشور دفاع کنيم.

سخنگوي وزارت خارجه درباره واكنش ايران نسبت به احتمال اجرايي شدن اظهارات اخير برخي از مشاوران ترامپ مبني بر اين
كه بايد درباره برجام دوباره مذاکره کرد گفت: در شعارها و کارزارهاي انتخاباتي صحبتهاي زيادي درباره مسائل گوناگون انجام
مي شود و اين موضوع درباره انتخابات رئيس جمهوري آمريکا هم اتفاق افتاد. آنچه که در آن دوران مطرح شد فقط اختصاص
به برجام نداشت و درباره مسائل مختلف از جمله تحولات خاورميانه، جهان عرب، روسيه و ناتو صحبتهاي متفاوت و گاه

متناقضي مطرح شد.

وي با بيان اين که بايد صبر کنيم و اکنون براي اين که قضاوت کنيم چه اتفاقي ميافتد زود است، تاكيد كرد: ترامپ هر آنچه كه
به آغاز دوران رياست جمهوري خود نزديک مي شود مواضعش بايد بر اساس قانونمندي که در آن کشور وجود دارد تعديل شود
و ما فکر ميکنيم در جامعه آمريکا آنقدر خردگرايي وجود داشته باشد که آنها منافع آمريکا و جهان را تحت اين لوا به خطر

نيندازند.

قاسمي افزود: ايران آمادگي همه چيز را دارد. گزينههاي خود را از پيش براي هر وضعي آماده کرده است و به وقت خود اگر
احساس کند که طرف آمريکايي ميخواهد کاري را در اين باره انجام دهد، اقدامات لازم را به عمل ميآورد.

وي افزود: برجام يک تفاهم دوجانبه نيست بلکه چندجانبه است و تصور من اين نيست که اين کار سادهاي باشد که يک طرف
به تنهايي بخواهد آن را زير پا بگذارد يا به آن توجهي نکند يا اين که طرح بازنگري مجدد آن را مطرح کند. اكنون در اين باره
نميتوانيم جمعبندي داشته باشيم. بايد صبور باشيم همانطور که تاکنون بودهايم. بايد وضع داخل آمريکا را رصد کنيم و ببينيم
ترامپ چه تيمي را در اختيار خواهد گرفت و ما تصميم مقتضي را بر اساس شرايط خواهيم گرفت.قاسمي همچنين در پاسخ به
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اين سئوال که برخي از رسانههاي منطقه و سعودي اعلام کردهاند که ايران با برجسته کردن مراسم اربعين درصدد است موضوع
حج که حجاج ايراني هم امسال در آن شرکت نکردند را به نوعي کمرنگ کند، تاكيد کرد: عربستانيها حرفهاي بيربط زيادي
زدهاند و خواهند زد. حرفهايي که هيچ آدم عاقلي باور نميکند. راهپيمايي اربعين حسيني و کعبه و خانه خدا موضوع جداگانه
ازهم هستند و ارتباط دادن آنها به يكديگر و سوء استفاده از مقدسات مذهبي در هر جاي جهان امري اشتباه، بيهوده و غلط
است. لذا به اين حرفهاي ناسنجيده نه ما توجه ميکنيم و نه ديگران . بيان اين گونه سخنان از سوي عربستانيها خيلي دور از

انتظار نيست.

عربستان راه ديکتاتورها را طي ميکند

سخنگوي وزارت خارجه درباره اتهام سازمان همکاري اسلامي به ايران مبني بر دخالت در امور کشورهاي عربي، گفت: اتفاقات
متعددي در اين چند وقت اخير در صحنه سازمان همکاريهاي اسلامي و همچنين شوراي همکاري خليج فارس و جهان عرب به

تحرک عربستان انجام گرفته كه به نظر ميرسد اين تحرکات رو به تزايد و ناشي از مشکلات دروني عربستان است.

قاسمي با بيان اين که عربستان سعودي با توجه به مشکلات عديدهاي که در درون و بيرون با آن روبرو ست با ايجاد يک دشمن
فرضي بر اساس توهمات خود فرافکني مي كند و در اين باره کشورهاي ديگر از جمله عربي را تحت فشار قرار ميدهد، افزود:
اين راه غلطي است که عربستان در پيش گرفته است و از خردگرايي لازم برخوردار نيست. اين کشور راهي را ميپيمايد که برخي
از ديکتاتورهاي منطقه هم آن را طي کردهاند و سرنوشت آنها براي مردم و افکار عمومي مشخص است. عربستان راه به جايي
نميبرد و نميتواند در دراز مدت و ميان مدت براي ديگر کشورهاي عربي تعيين تکليف کند و اين كشور بايد در آينده پاسخگوي

اقدامات خود درباره جوامع و کشورهاي اسلامي باشد.

اروپا علاقه مند گسترش روابط با ايران

وي همچنين در پاسخ به سئوالي درباره اظهارات اخير فدريکا موگريني در حمايت از برجام و بيانيهاي که اتحاديه اروپا در اين
باره صادر کرد،گفت: اتحاديه اروپا در بيانيهاي که چند هفته پيش در پارلمان اروپا تصويب شد راهکار خود را نسبت به ايران
مشخص کرد. نشست وزيران خارجه اتحاديه اروپا در بروکسل برگزار شد و پس از آن بيانيهاي صادر شد که بخشي زيادي از آن
رويکردي مثبت به ايران را نشان ميدهد.آنها علاقه مندي خود را براي گسترش روابط با ايران اعلام و به اهميت جايگاه ايران
اذعان کردهاند. رايزنيهاي ما با اين اتحاديه ادامه داشته است ، چنانکه دو هفته قبل دور دوم گفتگوهاي ايران و اتحاديه اروپا
در بروکسل برگزار شد و دور سوم هم طي شش ماه آينده در تهران برگزار خواهد شد و اشتراکات ما با اروپا با وجود تفاوتهايي

که داريم، زياد است.

سخنگوي وزارت خارجه با بيان اين که با کشورهاي اروپايي هم به طور جداگانه رايزنيهايي داريم و تلاش ميكنيم که آن را
افزايش دهيم، تاكيد كرد: قرار است در نيمه اول ژانويه نخستين کميسيون مشترک اقتصادي ايران و فرانسه بعد از سالها

تحت رياست وزاري خارجه برگزار شود.

وي در ادامه درباره شايعاتي مبني بر مذاکره ايران و برخي کشورهاي اروپايي براي لغو رواديد ،تاكيد كرد: يکي از شعارهاي دكتر
روحاني و وزيرخارجه از همان ابتدا تلاش براي افزايش منزلت جايگاه شهروندان و پاسپورت ايراني در عرصه جهاني بوده و اين
به عنوان يک دستورالعمل در وزارت خارجه هميشه مورد نظر بوده است. اين نوع توافقات مانند لغو رواديد امري دو سويه است
و يکسويه نيست و دو طرف بايد بر اساس ملاحظاتي در اين باره تصميمگيري کنند و اقدامات لازم را انجام دهند.قاسمي افزود:

انجام اين گونه اقدامات به طور يکطرفه امکانپذير نيست و امري زمانبر است.

ما با برخي از کشورها مذاکرات زيادي داشتهايم و برخي از کشورها هم با ما در اين باره صحبت کرده اند که رفت و آمد
شهروندان دو کشور را تسهيل کنيم. برخي از اين مذاکرات به عرصه اجرا رسيده است و روند آن به خوبي پيش ميرود مانند
ارمنستان و گرجستان. با برخي از کشورهاي ديگر هم در حال مذاکره هستيم که به تفاهم لازم برسيم و همانطور که گفتم انجام

اين اقدامات امري زمانبر است.

سخنگوي وزارت خارجه گفت: گام نخستي که در اين باره برداشتيم اين بود که اعلام کرديم براي شمار زيادي از کشورها در
مبادي ورودي ويزاي سه ماهه فرودگاهي ميتوانيم صادر کنيم و اين کار اكنون انجام ميشود ولي آن چه در برخي از رسانهها
طي سه روز اخير منتشر شد و بدون نام بردن از کشورها به نقل از يک منبعي نامعلوم اعلام کرده بودند که با تعدادي از

کشورهاي اروپايي درصدد لغو رواديد و يا در شرف آن هستيم، خبري جعلي است.
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